
Zápis z druhého zasedání  
Kolegia expertů k výkonu rozsudků Evropského soudu pro lidská práva  

a provádění Evropské úmluvy o lidských právech  
konaného dne 14. prosince 2016 

 

Dne 14. prosince 2016 se na Ministerstvu spravedlnosti konalo od 10 hodin druhé zasedání 
Kolegia expertů k výkonu rozsudků Evropského soudu pro lidská práva a provádění Evropské úmluvy 
o lidských právech (dále jen po řadě „Kolegium“, „Soud“ a „Úmluva“) jako poradního orgánu vládního 
zmocněnce pro zastupování České republiky před Soudem. Předem byly rozeslány: program druhého 
zasedání a podkladové materiály k implementaci vybraných rozsudků proti České republice, jejichž 
výkon aktuálně podléhá či v dohledné době bude podléhat dohledu Výboru ministrů Rady Evropy 
(včetně případu, který byl uzavřen smírně, přičemž byla identifikována potřeba změny nastavených 
procesů), jakož i k dvěma rozsudkům Soudu proti jiným smluvním státům Úmluvy, které vzbuzují 
důležité otázky týkající se slučitelnosti českého práva s Úmluvou.  

(…) 

III. AKTUÁLNÍ STAV VĚCÍ PROJEDNÁVANÝCH NA MINULÉM ZASEDÁNÍ KOLEGIA  

D. H. A OSTATNÍ PROTI ČESKÉ REPUBLICE 

Zástupce vládního zmocněnce Petr KONŮPKA informoval o jistém posunu ve vnímání výkonu 
rozsudku velkého senátu Soudu Výborem ministrů Rady Evropy, jelikož na zasedání konaném 
v červnu 2016 nebyl rozsudek projednáván ústně, ale toliko písemně. Uvedené značí, že Výbor 
ministrů je zřejmě pozitivně nakloněn České republice, a to zejména z důvodu přijetí novely 
školského zákona (č. 82/2015 Sb.), která má za cíl integrovat co nejvíce dětí do hlavního vzdělávacího 
proudu. V rozhodnutí z června 2016 Výbor ministrů nicméně Českou republiku vyzval k urychlenému 
zavedení novely do praxe, a to i s přihlédnutím k tomu, že dosud přijaté kroky neměly na podíl 
romských žáků vzdělávajících se mimo hlavní vzdělávací proud žádný hmatatelný dopad. V další 
zprávě, která bude Výboru ministrů předložena v únoru 2017, budou prezentovány aktuální kroky 
MŠMT v dané oblasti.  

Zástupce MŠMT Vítězslav NĚMČÁK ujistil účastníky Kolegia, že inkluzivní vzdělávání není pouze 
teorií, ale v praxi se postupně zavádí, je na jeho podporu vyčleněno dostatek finančních prostředků a 
opatření jsou přijímána po konzultaci s příslušnými profesními sdruženími. Dochází tedy ke značnému 
posunu, což by se mělo ve zprávě v únoru 2017 odrazit.  

Závěry: 

Kolegium vzalo na vědomí informace o aktuálním stavu výkonu rozsudku a bude se mu 
věnovat i na následujících jednáních. 
 

V Praze dne 24. ledna 2017  

 


